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 قدرت دوباره روس ها در لیگ 
کشتی و فنی که باعث باخت 

شد
 لیگ کشتی آزاد در حالی به پایان رسید که روس ها دوباره 
قدرت خود را نشان دادند. به گزارش فارس، مراحل پایانی لیگ 
کشتی آزاد در حالی روز و شب گذشته انجام شد که ۳ تیم 
حاضر در لیگ از قهرمانان جهان و المپیک روس بهره می بردند 
که تأثیر زیادی در نتایج تیم ها داشت. نکته قابل تأمل اینکه 
این آزادکاران روسی که برخی از آنها ملی پوش هم هستند 
در سرشاخ با کشتی گیران کشورمان به برتری رسیدند. بعد 
از مسابقه تن به تن ایران و روسیه و برتری کشورمان با امتیاز 
بیشتر نگرانی ها از بازگشت روس ها به میادین بین المللی بیشتر 
شده است. باوجود تحریم روس ها و عدم حضور آنها در المپیک 
پاریس به نظر می رسد ذره ای روی کیفیت کشتی گیران این 
کشور تأثیر منفی ایجاد نشده است. عباس گادژی ماگمدوف، 
زائوربک سیداکوف، ابراگیم کادیف، کوربان شیرایف، احمد 
عثمان اف، آرتور نایفونوف و ماگومد کوربانوف کشتی گیران 
روسی بودند که در سرشاخ با آزادکاران کشورمان به برتری 
رسیدند. سال گذشته نیز همین اتفاق افتاد و کشتی گیران 
روس در فینال لیگ توانستند ورزشکاران کشورمان را شکست 
دهند. اگرچه علیرضا دبیر رئیس فدراسیون کشتی بر این باور 
است حضور قهرمانان جهان و المپیک در کنار کشتی گیران 
کشورمان و تمرین با آنها باعث خواهد شد تا ترس ورزشکاران 
ما بریزد. دبیر در این باره گفت: باید کلی هزینه کنیم تا در 
مسابقات بین المللی با این کشتی گیران کشتی بگیریم اما 
باشگاه ها محبت کرده و آنها را می آورند. نه فقط برای یک بار 
کشتی گرفتن بلکه برای اینکه چندین ماه با بچه های ما تمرین 
کرده و رفیق شوند. ترس می ریزد و این یک نتیجه خوب 
برای کشتی ماست. رئیس فدراسیون کشتی همچنین اعتقاد 
دارد شکست کشتی گیران کشورمان در روس ها در چنین 
رویدادهایی بهتر از باخت در مسابقات جهانی یا المپیک است. 
دبیر خاطرنشان کرد: بچه های ما ۱۲ بار از روس ها »دست تو« 
خوردند. اصلًا تعارف ندارم. هنوز باید کار کنیم و خیلی عقب 
هستیم. هرچند روسیه را با همین بچه ها در خانه اش بردیم؛ اما 
بازهم باید کار کنیم. لیاقت و ظرفیت کشتی ما خیلی بالاست. 
به دلیل تحریم روسیه مدال های آنها در مسابقات جهانی 
حساب نمی شود و همین دلیل باعث شد تا کشورمان در چند 
رویداد بالاتر از روسیه قرار بگیرد؛ اما نکته اینجاست که آنها 
مهم ترین رقیب کشورمان محسوب می شوند و برای مسابقات 

جهانی لازم است تدابیر ویژه ای صورت بگیرد.

 دوره بین المللی زورخانه ای 
کنفدراسیون آسیا فاقد اعتبار

و کشتی  زورخانه ای  فدراسیون  آموزش  کمیته  رئیس   
پهلوانی گفت: برگزاری دوره بین المللی داوری و مربیگری 

کنفدراسیون آسیایی ورزش زورخانه ای اعتبار لازم را ندارد.
دوره  درباره  ایرنا  با  گفت وگو  در  ترابی  سیدحمیدرضا   
مربیگری درجه ۲ ورزش زورخانه ای که هم اکنون در تهران 
در حال برگزاری است، اظهار داشت: دوره مربیگری درجه ۲ 
ورزش زورخانه ای با حضور ۲۸ شرکت کننده از مربیان درجه 
۳ استان های سراسر کشور که بیش از ۳ سال است از تاریخ 
دریافت حکم مربیگری درجه ۳ شان گذشته است از ۱۴ آذر 
در حال برگزاری است و تا روز جمعه به طول خواهد انجامید. 
رئیس کمیته آموزش فدراسیون زورخانه ای افزود: جدیداً مطلع 
شدیم که کنفدراسیون آسیایی ورزش زورخانه ای قصد دارد 
در روزهای آینده دوره ای با عنوان مربیگری و داوری ورزش 
زورخانه ای بین المللی در تهران برگزار کند، اما دراین رابطه 
متولی  به عنوان  پهلوانی  کشتی  و  زورخانه ای  فدراسیون  با 
این رشته در کشور هیچ گونه مکاتبه ای نداشته است. ترابی 
خاطرنشان کرد: یکی از مهم ترین قواعد حضور متقاضیان در 
دوره های بین المللی مربیگری و داوری زورخانه ای این است 
که افراد شرکت کننده باید تمامی دوره های درجه ۳، درجه ۲ 
و درجه یک ملی را با موفقیت گذرانده باشند تا بتوانند مجوز 
شرکت در دوره های بین المللی را کسب کنند. تنها افرادی که 
از طریق فدراسیون ملی معرفی شوند می توانند در دوره های 
بین المللی حضور داشته باشند. رئیس کمیته آموزش فدراسیون 
زورخانه ای و کشتی پهلوانی گفت: هیچ یک از این مراحل و 
فرایندهایی که ذکر شد درباره این دوره از سوی کنفدراسیون 
آسیا رعایت نشده است. بر همین اساس این دوره از سوی 
پهلوانی جمهوری اسلامی  فدراسیون زورخانه ای و کشتی 
ایران فاقد ارزش بوده و پس از این احکام دریافتی توسط افراد 

شرکت کننده هیچ گونه اعتباری ندارد.

 سرنوشت دختران وزنه بردار 
پس از قهرمانی جهان

 وزنه برداری زنان ایران برای پنجمین مرتبه در قهرمانی 
بزرگسالان جهان شرکت می کند و این در حالی است که 
برخی نمایندگان ایران در ۴ دوره قبل سرنوشت عجیبی داشتند.

به گزارش ایسنا، وزنه برداری زنان ایران برای پنجمین دوره در 
مسابقات بزرگسالان جهان شرکت می کند. مسابقات جهانی 
۲۰۲۴ در بحرین برگزار می شود و ایران تنها یک نماینده در 
این مسابقات دارد. الهه رزاقی در حالی برای سومین بار در 
قهرمانی بزرگسالان جهان شرکت می کند که در دو دوره قبل 
ناکام بود و موفق به ثبت رکورد مجموع نشد. او در قهرمانی 
جهان ۲۰۲۲ کلمبیا در حرکت دوضرب و در قهرمانی جهان 
۲۰۲۳ عربستان در حرکت یک ضرب اوت کرد و اکنون در 
قهرمانی جهان ۲۰۲۴ باید دید بالاخره موفق به ثبت رکورد 
مجموع می شود یا خیر؟ وزنه برداری زنان ایران برای اولین بار 
با کمترین تعداد نفرات در قهرمانی بزرگسالان جهان شرکت 
می کند و پیش ازاین با چهار یا سه نفر در قهرمانی جهان حضور 
داشت. بااین حال هیچ موقع شانس مدال نداشت. در سال های 
اخیر تاکنون ۱۱ نفر به عنوان ملی پوش زنان ایران در مسابقات 
قهرمانی جهانی روی تخته رفته اند؛ اما تنها سه نفر از آنها برای 

تیم ملی باقی مانده اند.

سپاهان از امروز با تمام قوا وارد لیگ برتر  
خواهد شــد. طلایی پوشان حالا دیگر 
جز مســابقات داخلی دیگر رقابتی پیش 
رو نخواهند داشــت چرا که لیگ آســیا 
برای آن ها تمام شده است. حریف امروز 
سپاهان هم مس رفسنجان است. طلایی 
پوشــان اصفهانی از امروز در حالی وارد میدان خواهند شد 
که پاتریس کارترون را به عنوان سرمربی روی نیمکت خود 
می بینند. این مرد فرانسوی که به تازگی به سپاهان اضافه 
شده، این روزها در تمرینات تیم جدید خود همه مسائل را 
زیر نظر گرفته و سعی دارد شرایط بهتری را برای سپاهان 
ایجاد کند. کارتــرون برای جاانداختن تاکتیک های مدنظر 
خود در سپاهان نیاز به زمان دارد، در تمرینات باانگیزه زیاد 
مشــغول به کار است. کارترون حالا خودش را برای اولین 
بازی لیگ برتر مقابل مس رفسنجان می کند. او امروز برای 
نخستین بار در لیگ ایران در رفسنجان، شاگردان خود را به 

میدان می فرستد و امیدوار به کسب موفقیت و صدرنشینی 
دوباره اســت. کارترون اولین باز خود را همراه با این تیم با 
کســب پیروزی و البته حذف از لیگ قهرمانان آسیا شروع 
کــرد؛ اما در این بازی تغییرات فنی و تاکتیکی زیادی دیده 
شد. او با تغییر سیستم، تغییر پست چند بازیکن و روش های 
مختلف هجومی به سمت دروازه استقلال تاجیکستان حمله 
کرد و به نظر می رســد که هرچه از حضور او در رأس امور 
فنی سپاهان بگذرد شاهد تغییرات بیشتری در سبک بازی 
این تیم خواهیم بود. مهم ترین تغییراتی که باید در ساختار 
سپاهان شکل بگیرد، تقویت ساختار دفاعی خواهد بود که 
در مدت اخیر به پاشنه آشیل این تیم تبدیل شده بود و باید 
دید این مربی باتجربه چه تصمیم هایی در این باره خواهد 
داشت. کارترون مهره های ملی پوش و باکیفیتی در خطوط 
مختلف خط دفاعی در اختیار دارد و کار سختی برای بهبود 
ضعف تاکتیکی سپاهانی ها نخواهد داشت. کارترون نسبت 
به دیدار قبلی خود برابر الوحدات که با تساوی ۱-۱ تمام شد 

و شانس صعود طلایی پوشان فوتبال ایران را به پایین ترین 
حد رســاند، در مصاف برابر استقلال تاجیکستان با ۳ تغییر 
تیمش را به میدان فرســتاد. در پســت دفاع میانی محمد 
دانشگر جانشین هادی محمدی شده بود و در خط هجومی 
هم کاوه رضایی روی نیمکت نشست تا فرصت برای حضور 
ثابت جواد آقایی پور مهیا شود. در نهایت با بیرون رفتن صالح 
حردانی از ترکیب اصلی، آریا یوسفی در دفاع راست جانشین 
او شــد تا محمدمهدی محبی با اتمام مصدومیت به پست 
وینگر راست بازگردد. مجموع این تغییرات به نظر می رسید 
باوجود بــازی در بیرون از خانه، ترکیب مناســبی را برای 
طلایی پوشان شکل داد. البته که کارترون تازه در ابتدای راه 
قرار دارد ولی در مصاف با استقلال تاجیکستان نشان داد، 
به دنبال پیدا کردن ترکیب اصلی تیم خود اســت. موضوع 
مهمی که مورایس توجه ویژه ای به آن نداشــت و حتی در 
آخریــن روزهای حضورش ۱۰ بازیکن را نســبت به بازی 
قبل از ترکیب خــارج کرده بود و به این تصمیم عجیب و 

نادر خود می بالید. نیمه نخست مصاف سپاهان و استقلال 
تاجیکستان باوجوداینکه شاگردان کارترون اولین موقعیت 
جدی خــود را در دقیقه ۴ روی دروازه حریف ایجاد کردند، 
خیلی موقعیت های خوبی در پی نداشت و با تساوی بدون 
گل تمام شــد؛ اما سپاهان با شروع نیمه دوم در دقیقه ۵۵ 
موفق شد روی نفوذ آقایی پور و پنالتی کریمی به گل برسد. 
کارترون برای اینکه وضعیت بازی را به سود تیمش حفظ 
کنــد، در دقیقه ۷۶ اقدام به انجام ۳ تعویض هم زمان کرد. 
در ایــن دقیقه جواد آقایی پور، مهدی لیموچی و برایان دابو 
به ترتیب جای خود را به کاوه رضایی، ابوبکار کامارا و رضا 
شکاری دادند. با این ۳ تعویض، سپاهان تسلط بیشتری بر 
بازی پیدا کرد. شــکاری که در بازی مقابل الوحدات آماده 
نشــان داده بود، در این بازی هم اثرگذار ظاهر شد و نبض 
میانه زمین را در اختیار خود گرفته بود. نتیجه این تغییرات 
گل کامارا در دقیقه ۸۰ روی پاس محبی بود. جالب اینکه 
کارترون در دقایق پایانی مسابقه با حضور هم زمان کامارا و 
کاوه رضایی آرایش ۲-۴-۴ را هم محک زد تا در بازی های 
آینده با شناخت بیشــتری اقدام به استفاده از این سیستم 
کند. به هرحال شانس قهرمانی در رقابت های لیگ قهرمانان 
آســیا ۲ برای سپاهان از دست رفت. حالا تمرکز این مربی 
تــازه وارد و هواداران اصفهانــی روی ۳ جام دیگر معطوف 
شــود. آن ها امیدوار به کسب رتبه نخست در لیگ برتر و 
جام حذفی هســتند و می خواهند دیدار سوپرجام که تاریخ 
آن ۲۸ دی ماه اعلام شــده را با کسب عنوان قهرمانی به 
پایان برسانند. برای موفقیت در این مسیر کارترون شروع 
امیدوارکننده ای داشــته؛ اما چالش های دشواری پیش روی 
او و شــاگردانش وجود دارد که باید یکی یکی پشــت سر 
گذاشته شوند. بازی امروز با مس رفسنجان شروعی دوباره 
برای تیمی است که از یک مربی پرتغالی به مربی فرانسوی 
روی آورده است. ســپاهانی ها با رقیبی روبرو می شوند که 
رتبه سیزدهمی جدول را در اختیار دارد و به منطقه سقوط 
نزدیک است. همین شــرایط ممکن است دردسرهایی را 
برای زردپوشــان اصفهانی به وجود آورد. از جمله این که 

میزبان بازی انتحاری را در دستور کار قرار دهد.

 طلایی پوشان اصفهانی امروز مهمان مس رفسنجان خواهند بود

بازگشت سپاهان به لیگ اين بار با كارترون

 رئیس فدراسیون ژیمناستیک گفت: باوجوداینکه ژیمناستیک 
یک رشته پایه به حساب می آید و بعد از ۶۰ سال راهی المپیک 
شد؛ اما در تخصیص اعتبارات بودجه ناچیزی برای فدراسیون 

در نظر گرفتند.
 به گزارش مهر، رؤیای ژیمناســتیک ایــران به حقیقت 
تبدیل شــد؛ این جمله ای بود که اولین بار از اهالی ژیمناستیک 
ایران شنیدیم. درست همان زمانی که مهدی الفتی تنها نماینده 
ژیمناستیک ایران بعد از ۶۰ سال، جواز حضور در المپیک پاریس 
را به دست آورد و همراه با کاروان ایران راهی المپیک پاریس شد 
و چراغ امید در دل اهالی ژیمناستیک روشن کرد. از آخرین باری 
که ایران در رشته ژیمناستیک در المپیک نماینده داشته ۶۰ سال 
می گذشت، در المپیک ۱۹۶۴ توکیو حضور بدون کسب سهمیه 
بود و درست از زمانی که شرکت در المپیک به کسب سهمیه 
نیاز داشت دیگر در هیچ یک از ادوار المپیک ژیمناستیک ایران 
نماینده نداشت. البته حال وروز این رشته ورزشی که مادر و پایه 
دیگر رشته های ورزشی محسوب می شود در این چند سال اخیر 
به قدری نامطلوب بود که طبیعی بود با درگیری های مدیریتی در 
بدنه فدراسیون ورزشکاران این رشته با مشکلات زیادی روبه رو 
شوند و نتوانند به موفقیت برسند. دوران افول ژیمناستیک بعد از 
پایان دوره مدیریت چهارساله زهرا اینچه درگاهی در فدراسیون 
ژیمناســتیک رقم خورد. بلاتکلیفی و سرپرست های متعدد و 
غیرمتخصص ســهم این فدراسیون شده بود و در همان زمان 
بخش زیادی از ژیمناست های ایران ریزش کردند تا جایی که به 
گفته رئیس فدراسیون یک نسل از ژیمناستیک ایران از بین رفت. 
البته اگرچه ژیمناستیک در چند سال اخیر روزهای بدی را پشت 
ســر گذاشت و روزبه روز شرایط وخیم تری پیدا کرده بود؛ اما در 
سایه برنامه ریزی و مدیریت درستی که از دوران اینچه درگاهی 
باقی مانده بود؛ از دل کویر حواشی این رشته ورزشی گل زیبایی 
همچون مدال نقره بازی های آسیایی هانگژو بعد از ۸۰ سال و 
کسب سهمیه المپیک بعد از ۶۰ سال رویید. این دو اتفاق نقطه 
عطف ژیمناستیک ایران بود تا این رشته ورزشی دوباره بر سر 
زبان ها بیفتد. رسیدن الفتی به آوردگاه پاریس آن هم در شرایطی 
که کمتر کسی فکر می کرد ژیمناستیک ایران روزی به المپیک 
راه پیدا کند رؤیای شیرینی بود که در روزهای ناامیدی این رشته 
ورزشی محقق شد. الفتی پس از حضور در چهار مسابقه گزینشی 
المپیک، با اعلام فدراسیون جهانی ژیمناستیک با قرارگرفتن 
در رده دوم رتبه بندی پرش خرک مسابقات کسب سهمیه، به 
المپیک پاریس راه پیدا کرد. او با کســب ۶۲ امتیاز موفق شد 
حضور در المپیک پاریس را برای خود قطعی کند. الفتی نشان 
داد با تلاش و پشتکار و در سایه برنامه ریزی و مدیریت هدفمند، 
می توان به موفقیت های بزرگی دست پیدا کرد؛ اما به شرطی که 
این موفقیت ها با حمایت ویژه از سوی مسئولان ورزش همراه 
باشد؛ موضوعی که در ورزش ایران همیشه به فراموشی سپرده 
می شود و معمولًا بعد از پایان هر رویدادی، آن رشته ورزشی به 
حال خودش رها می شود و خبری از حمایت مسئولان نیست و 
این بدعت بد در ورزش ایران باب شده است. هم اکنون خیلی از 
رشته های ورزشی در دوران پساالمپیک به سر می برند و باید برای 
بازی های آسیایی ناگویا برنامه ریزی کنند؛ اما این روزها برخی 
فدراســیون های ورزشی و به خصوص ژیمناستیک از کمترین 
حمایت ها برخوردارند. نمونه بارز آن بودجه فدراسیون ژیمناستیک 
اســت که باوجود تجهیزات گران قیمتی که این رشته ورزشی 

دارد؛ اما جز حداقلی ترین ها قرار گرفته است.
Á  المپیک ثابت کردیم کاربلد با ســهمیه   

هستیم
 زهرا اینچه درگاهی رئیس فدراســیون ژیمناستیک درباره 
وضعیت بودجه این فدراسیون گفت: آن چیزی که در تفاهم نامه 
نوشته شــده چیزی در حدود ۱۰ تا ۱۱ میلیارد تومان است که 
باید از ســوی وزارت ورزش پرداخته شــود و ۳ میلیارد و ۷۰۰ 
میلیون تومان نیز مقرر شــده که از سوی کمیته ملی المپیک 
به ما اختصاص بدهند که اینها نیز هنوز به طور کامل محقق 
نشده است. او گفت: ضمن اینکه ۲۰ میلیارد هم مجلس شورای 
اسلامی قرار است به فدراسیون ژیمناستیک بودجه اختصاص 
دهد. تا به اینجای کار به نظر می رسید شرایط بد نباشد و بودجه 
به طور نسبی قابل قبول باشد. ضمن اینکه قرار است وزارت نفت 
هم در حوزه خرید تجهیزات به برخی فدراسیون ها کمک کند 
که بحث آن جداست. رئیس فدراسیون ژیمناستیک عنوان کرد: 
اما حالا برسیم به اینکه فدراسیون ژیمناستیک تا به الان چقدر 
دریافتی داشته است؟ طبیعتً ما یک فدراسیونی هستیم که بعد 
از ۶۰ سال برای اولین بار توانستیم سهمیه المپیک کسب کنیم و 
نشان دادیم کار را بلد و شایسته اعتمادکردن هستیم. در واقع ما 
ثابت کردیم اگر به ما اعتماد کنند توانایی کسب نتیجه را داریم و 
من فکر می کنم پیام سهمیه المپیک هم همین بود که به گوش 

مسئولان ورزش هم رساندیم.
Á نگاه به فدراسیون های المپیکی ویژه باشد 

 او گفت: ۱۳ فدراسیون در المپیک شرکت کردند و من فکر 
می کنم این فدراسیون ها باید کمی ویژه تر دیده می شدند؛ چون 
به هرحال این فدراســیون ها بودند که پرچم ایران را در میادین 
المپیک به اهتزاز درآوردند و بحثم اینجا تنها کسب سکو نیست. 
در همان میدان بر فراز ســقف سالن برگزاری مسابقات پرچم 
ایران در کنار تمام کشورهای قوی و مطرح به اهتزاز درآمد و جزو 
کشورهایی بودیم که در المپیک در رشته ژیمناستیک شرکت 

کردیم. این سطح بالایی از ورزش را نشان می دهد.
Á  سهم ژیمناســتیک در اعتبارات ورزشی 

چقدر است؟
 اینچه درگاهــی تأکید کرد: این صحبت ها صرفً به خاطر 

این نیست که چون من رئیس فدراسیون ژیمناستیک هستم 
آن ها را مطرح می کنم. ژیمناستیک ورزش پایه و مادر است و 
کشورهای مطرح در این رشته معمولًا کشورهایی هستند که در 
ورزش از سطح قابل قبولی برخوردار هستند. من انتظار دارم اگر 
ما با بی پولی و اعتبارات خیلی کم، به المپیک راه پیدا می کنیم و 
سهمیه می گیریم حداقل جزو ۱۳ فدراسیون اول در اعتبارات دیده 
شویم. سهم فدراسیون ژیمناستیک در اعتبارات وزارت ورزش 

کجاست؟ تا چه اندازه است؟
Á  10 فکر کنــم در تخصیص بودجــه جز 

فدراسیون آخر باشیم
 او گفت: من فکر می کنم فدراسیون ژیمناستیک به لحاظ 
تخصیص بودجه جز ۱۰ فدراســیون آخر اســت، باوجوداینکه 
جمعیت آماری این رشــته ورزشی بســیار بالاست. طبق آمار 
فدراسیون پزشکی ورزشی، بالای ۳۰۰ هزار نفر بیمه شده رسمی 
داریم که قطعً تا به الان این رقم افزایش پیدا کرده است. جامعه 
آماری ژیمناستیک از اهمیت بالایی هم برخوردار است؛ چون 
کودکان و نوجوانان از سن پایین ژیمناستیک را شروع می کنند 
و خیلی از آن ها در ورزش ماندگار می شوند و حتی ممکن است 
در رشته ژیمناســتیک فعالیت خود را ادامه ندهند؛ اما قهرمان 

یک رشته ورزشی دیگری شوند.
Á  هم به ســهمیه ژیمناستیک ایران IOC 

واکنش نشان داد
 اینچه درگاهی عنوان کرد: در واقع رشــته ژیمناســتیک 
تأمین کننده قهرمانان رشته های مختلف ورزشی است که به پایه 
و مادر بودن این رشته ورزشی در تخصیص اعتبارات و همچنین 
موفقیت هایی که کســب کردیم توجهی نشــد. من نمی دانم 
بالاخره چه روزی ژیمناستیک در ردیف اول فدراسیون های اول 
ایــران قرار می گیرد؟ ما به المپیک راه پیدا کردیم و همین که 
بعد از ۶۰ سال این اتفاق رخ داد افتخار بزرگی است. در صفحه 
رسمی iOC به کسب سهمیه ژیمناستیک توسط ایران اشاره 

شد، چون برای خود آن ها هم این موضوع شگفتی آور بود.
Á  بااعتبار حداقلی نمی توان نتیجه حداکثری 

کسب کرد
 او خاطرنشــان کرد: در هیچ کجای دنیا و در هیچ رشــته 

ورزشی نمی توان با اعتبارات حداقلی نتیجه حداکثری گرفت، اگر 
ژیمناستیک حمایت نشود داشته هایش را هم از دست می دهد. 
امروز روزی اســت که ما باید برای افق روشن تر تصمیم گیری 
کنیم؛ اما به شــرط اینکه حمایت شویم و بتوان برای بلندمدت 
برنامه ریزی کنیم که متأسفانه با این اعتبارات امکان پذیر نخواهد 

بود.
Á  هزینه شــکایت از الفتی را فدراســیون 

پرداخت کرد
 رئیس فدراسیون ژیمناستیک گفت: تا به الان کمیته ملی 
المپیک تقریبً دو میلیارد و خرده ای به ما داده و این در شرایطی 
بــوده که الفتی نماینده ما در المپیک بــود و پس از آن هم با 
موضوع شکایت استرالیا در دادگاه بین المللی CAS روبه رو شدیم 
تا سهمیه المپیک را از او بگیرند. باتوجه به اینکه کشور استرالیا 
از خود الفتی شکایت کرده بود او باید خودش می رفت و پاسخ 
می داد؛ اما ورزشــکار تجربه ای دراین خصوص نداشت و از ما 
خواست که به او کمک کنیم؛ بنابراین دفاع او برعهده فدراسیون 
بود و هزینه های دادرسی سنگین بود. با موافقت مسئولان وقت 
و اعضای هیئت رئیســه حتی هزینه ها هم برعهده ورزشــکار 

نگذاشتیم.
Á  ژیمناستیک در ایران به حال خودش رها 

شده است
 او گفت: ژیمناستیک رشته ای است که در دنیا کشورها به 
آن یارانه می دهند؛ چون پایه هرم ورزش به حساب می آید؛ اما در 
ایران در حال حاضر به نظر می رســد ما را به حال خودمان رها 
کرده اند. ما یا باید تــوان و انرژی خودمان را روی این موضوع 
بگذاریم که بقا داشته باشــیم یا اینکه انرژی خودمان را برای 
برنامه ریزی، حفظ داشته ها و پیشرفت، بگذاریم و کار کنیم. اگر 
از ما حمایت شــود طبیعتً کار را به نحو احسن جلو می بریم در 
غیر این صورت خیلی ناامیدکننده است و انتظار تکرار نتایج هم 

نداشته باشند.
Á  4 سال بدون امکانات در ژیمناستیک کار 

کردیم
 رئیس فدراسیون ژیمناســتیک تأکید کرد: مگر می توان 
۸ ســال بدون امکانات دوام آورد؟ ما چهار سال با این شرایط 
گذراندیم و به همه هم گفتیم که تلاش کنند و بدون توقع کار 
را جلو ببرند، اما وقتی ورزشــکار بیشتر از یک حد مقام کسب 
کند انتظار حقوق و پــاداش هم دارد که هیچ کدام از آن ها زیاد 
نیست و حق ورزشکار است. ما از الفتی به خوبی تجلیل کردیم 
و به او جایزه دادیم. از سرمربی او و حتی داور بین المللی که در 
المپیک قضاوت کرد تقدیر کردیم؛ اما چه کســی از ما تجلیل 
کرد؟ من نیازمند این نیستم که از من تشکر کنند و اصلًا بحث 
حمایت مالی نیســت؛ مهم حمایت معنوی است که آن هم از 

ما دریغ کردند.
Á  مجلس وعده 20 میلیارد داد؛ اما یک هزار 

تومان نداده
 اینچه درگاهی در پاســخ به این ســؤال که آیا مجلس به 
وعده ۲۰ میلیاردی خود عمل کرده است یا خیر، گفت: اگر شما 
یک هزارتومانی دیده اید ما هم دیدیم! حداقل ای کاش قول این 
۲۰ میلیارد را به ما نمی دادند. چون اگر به ما قول نمی دادند من 
به عنوان رئیس فدراســیون می دانستم به عنوان مثال ۸ میلیارد 

بودجه دارم و به اندازه همان خرج و برنامه ریزی می کنم.

 کاسه کوچک ژیمناستیک از تخصیص بودجه

 اصفهان قهرمان مسابقات 
ملی ووشو شد

 سومین دوره از مسابقات کشوری سبک لی چوان ووشو 
با نام جزایر سه گانه مقدس ایران برگزار شد و اصفهان به 

مقام قهرمانی رسید.
 به گزارش تسنیم، سومین دوره از مسابقات کشوری 
سبک لی چوان ووشو با نام جزایر سه گانه مقدس ایران 
برگزار شد و اصفهان به مقام قهرمانی رسید. این دوره از 
رقابت ها از روز گذشته در سالن گل نرگس اصفهان شروع 
شد و ۶۰۰ ورزشکار از ۲۳ استان به رقابت پرداختند و در 
نهایت تیم اصفهان به مقام قهرمانی رسید و استان های 
سوم  و  دوم  رده های  در  چهارمحال وبختیاری  و  فارس 
ایستادند. محسن روناسی رئیس هیئت ووشو استان درباره 
این مسابقات گفت: استقبال از این مسابقات بسیار بالابود و 
حدود ۶۵۰ ورزشکار در این دوره از بازی ها حضور داشتند 
که ۵۰۰ نفر از آنها در ساندا و مابقی در تالو مسابقه دادند. 
او افزود: این مسابقات به مناسبت هفته بسیج برگزار شد و 
فدراسیون به روند برگزاری بازی ها نظارت کامل داشت. 
رئیس هیئت ووشوی استان ضمن قدردانی از حمید لادور 
رئیس سبک لی چوان در اصفهان، یادآور شد: این مسابقات 
در سه قالب قهرمانی، پهلوانی و فرهنگی برگزار شد و 
تلاش کردیم به همه جوانب بپردازیم؛ اصفهان در ووشو 
سردمدار و یکی از قطب های کشور است و امیدوارم که 
بتوانیم قهرمانان خوبی را راهی مسابقات آسیایی و جهانی 

کنیم.

 پایان مأموریت هروی و دیگر 
مربیان تیم های ملی کاراته

 سرپرست فدراسیون کاراته پایان مأموریت همه اعضای 
کادر فنی تیم های ملی مردان و زنان را اعلام کرد و از 
انتخاب نفرات جدید با تشکیل سازمان های تیم های ملی 

خبر داد.
گفت:  صوفی  مزدا  کاراته،  فدراسیون  گزارش  به   
باتوجه به اینکه تقویم فدراسیون جهانی کاراته در سال 
۲۰۲۴ روبه پایان است، ضمن قدردانی از کادر فنی تیم های 
ملی؛ پایان مأموریت همه اعضای کادر فنی تیم های ملی 
اعم از سرمربیان و مربیان رده های سنی مختلف در هر دو 
بخش مردان و زنان و نیز کادر پشتیبانی را اعلام می کنم. او 
از احیای سازمان تیم های ملی تا پایان هفته جاری خبر داد و 
افزود: دایره اختیار و اثرگذاری این سازمان بر اساس قانونی 
مدون است و این سازمان می تواند کمک قابل توجهی 
به رشد و توسعه کاراته و رسیدن به جایگاه قهرمانی را 
فراهم کند. به همین علت در تلاشیم رئیس این سازمان 
تیم های ملی را در چند روز آینده مشخص کنیم. سرپرست 
فدراسیون کاراته گفت: اعتقاد راسخ دارم این سازمان با 
مشورت و تصمیم گیری به صورت خرد جمعی برای رسیدن 
به جایگاه متعالی کاراته ایران تلاش می کند. صوفی افزود: 
ازآنجاکه اولین لیگ برتر کاراته در سال میلادی جدید، 
بهمن امسال در پاریس برگزار می شود، فدراسیون کاراته 
برای نام نویسی قهرمانان دارای رتبه اول تا ۳۲ اقدام کرده 
است. همچنین برای نام نویسی قهرمانان دارای رده ۳۲ تا 
۶۴ هم اقدام می شود تا در خصوص اعزام این ورزشکاران 
مساعدت لازم و حمایت متناسب صورت گیرد. او گفت: 
کادر فنی اعزامی به این مسابقات بعد از انتخاب رئیس 
سازمان تیم های ملی در دو بخش کاتا و کومیته مردان 
و زنان متناسب با نفرات اعزامی اعلام می شود. سرپرست 
فدراسیون کاراته افزود: کاراته یکی از رشته های پر مدال و 
تأثیرگذار در رتبه بندی رویدادهای بین المللی است، به همین 
علت باید دارای ساختاری متمرکز زیر نظر فدراسیون باشد 
تا بتواند نقش مؤثری در حوزه قهرمانی ایفا کند. صوفی 
گفت: برخی مواقع ورزشکاران ما پس از قهرمانی بنا به 
عللی همچون ضعف در مسائل تمرینی، نبود امکانات 
مناسب فنی و انگیزشی همچون تأمین مالی به حال خود 
رها می شوند، اما سازمان تیم های ملی می تواند مانع از بروز 

چنین چالش هایی شود.

 برگزاری مجمع عمومی 
فدراسیون بین المللی چوگان 

در آرژانتین
 مجمع عمومی فدراسیون بین المللی چوگان در پایتخت 

کشور آرژانتین برگزار شد.
 ،FiP چوگان  بین المللی  فدراسیون  گزارش  به   
در  چوگان  بین المللی  فدراسیون  سالانه  مجمع عمومی 
بوئنوس آیرس پایتخت کشور آرژانتین با شرکت نمایندگانی از 
کشورهای عضو به دو صورت مجازی و حضوری برگزار شد. 
در این مجمع که به صورت سالیانه برگزار می شود به بررسی 
فعالیت های انجام شده در سال ۲۰۲۴ پرداخته شد، همچنین 
از مهم ترین نکات این نشست، انتخاب مجدد »پیرو دیلیه« 
به عنوان رئیس فدراسیون بین المللی چوگان برای دوره ۲۰۲۵ 
تا ۲۰۲۶ بود. باتوجه به تصویب تقویم اجرایی سال ۲۰۲۵، 
سالی پرترافیک از مسابقات بین المللی چوگان خواهد بود 
که از مهم ترین آنها می توان به مسابقات قهرمانی چوگان 
جهان FiP ll در باشگاه PuNTA AlA POlO، به میزبانی 
ایتالیا، مسابقات قهرمانی اروپا FiP Xv در باشگاه چوگان 
SOwieNeC به میزبانی لهستان، مسابقات قهرمانی مانژی 

جهانی چوگان FiP il AreNA در باشگاه چوگان روزلند به 
میزبانی ویرجینیا در ایالات متحده آمریکا و مسابقات پلی آف 
 ،)B (، شیلی )منطقهA فینال( به میزبانی مکزیک )منطقه(
فرانسه )منطقه C(، استرالیا )منطقه d( و عربستان سعودی 
)منطقه e( اشاره کرد. بر اساس تقسیم بندی کشورها در 
ایران در  فدراسیون بین المللی چوگان، جمهوری اسلامی 
منطقه e قرار دارد و با کشورهایی از آفریقا و غرب آسیا 
هم گروه است. رقابت های منطقه e در اواخر فروردین ۱۴۰۴ 
به میزبانی عربستان سعودی در شهر ریاض برگزار خواهد شد.

 خارج از گود منهای فوتبال
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